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DOTAČNÍ ZÁMĚRY OBEC LITEŇ 2015-2020 

1) MULTIFUNKČNÍ HŘIŠTĚ BĚLEČ   2015 3mio 

2) MULTIFUNKČNÍ HŘIŠTĚ LITEŇ   2015 3mio 

3) VOLEBNÍ MÍSTNOST/OBECNÍ KLUBOVNA BĚLEČ   2016 6mio 

4) SILNICE 11525, 11524, 11615 CCA 2,5KM s úpravami přilehlých chodníků a zeleně 

 2016/17  toto je extrémní investice cca 100mio, bez účasti kraje to nepůjde 

5) DEŠŤOVÁ KANALIZACE BĚLEČ   2016/17 6mio 

6) ODPADNÍ KANALIZACE BĚLEČ   2016/17 12mio 

7) REKONSTRUKCE BUDOVY KINA NA OÚ-MULTIFUNKČNÍ KULTURNÍ DŮM 

 2018/2019 26mio  

8) REKONSTRUKCE PODKROVÍ MŠ (podmíněno získáním pozemku) 4mio 

9) CYKLOSTEZKA LITEŇ-BĚLEČ   2018 2mio 

10) SILNICE, MÍSTNÍ KOMUNIKACE, NÁVES BĚLEČ   2018 8mio 

11) MÍSTNÍ KOMUNIKACE LITEŇ   2019/2020 10mio 

12) REKONSTRUKCE OÚ LITEŇ NA 3 TŘÍDY ZŠ A SPOLKOVÝ DŮM S KNIHOVNOU A 

INFO CENTREM 2019/2020 

13) DOKONČENÍ REKONSTRUKCE MŠ PODKROVÍ, ZATEPLENÍ, FASÁDA  

14) MÍSTNÍ KOMUNIKACE LEČ 2018/2019 

Rozšíření ZŠ a MŠ záleží na vnějších okolnostech. U paní ředitelky ZŠ jsem si vyžádal data 

k narozeným dětem za roky 2004 až 2014 a přijatým dětem za roky 2010 až 2014. Poté 

můžeme činit nějaké závěry. U MŠ platí kromě výše uvedeného ještě schopnost získat 

pozemek pod MŠ do vlastnictví. V souvislosti s výše uvedeným souvisí další body jako je změna 

režimu fungování knihovny (budeme ji muset přemístit) s otevíračkou na třeba 1 den v týdnu, 

jako tomu je v Třebani (např.) nebo (lépe) otevření něčeho modernějšího v rámci knihovny s 

počítači a přístupem na internet (lze spojit se sociálními službami pro seniory a nákupem pro 

ně přes internet). Pošta zde jistě zruší pobočku, a tak by bylo vhodné uvažovat o franšíze (může 

fungovat dohromady s knihovnou a internet centrem).  
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Abychom si mohli udělat představu, co můžeme v následujících letech financovat při 

nevyužívání úvěrů, vyšel jsem z následujícího předpokladu. V roce 2014 „zbylo“ v rozpočtu 

cca 3mio Kč. Při průměrné dotaci 85% na projekt můžeme získat až 17mio ročně a budeme 

mít každý rok na spoluúčast (3mio), dohromady 20mio. Tzn, že během následujících 5ti let 

(dotační výhled je do roku 2020), bychom mohli mít na spoluúčast investic ve výši 100 milionů 

korun.  Na investice kromě kompletní rekonstrukce hlavních tahů v Litni bychom tedy měli 

s rezervou mít. Menší investice představují celkem 80mio. Jedná se z mé strany o odhad, který 

jsem dával dohromady z otevřených zdrojů na internetu a mých zkušeností a konzultací se 

zkušenějšími. Realita může být však zcela jiná. Nicméně je to výhled, od něhož se dá odrazit 

a dále zpřesňovat na základě skutečných projektů, rozpočtů a vysoutěžených cen. 

Pokud bychom měli být v čerpání dotací úspěšní a nestačily nám naše vlastní finanční 

prostředky, navrhuji řešit dofinancování střednědobými úvěry se splatností do roku 2020 a 

ve výši max 15milionů, které bychom měli každý rok ve výši 3mio po dobu pěti let v rozpočtu 

ušetřit. 

Uvedu pár postřehů k zamýšlené revitalizaci budovy kina. Ta budova nám spotřebovává 

značnou část rozpočtu bez zjevného užitku. Několik měsíců spolu z mnoha z vás hledáme 

nějaké rozumné východisko. Asi nejrozumnějším se jeví plán na přestavění kina na 

„Polyfunkční  obecní dům“ a přestěhování OÚ do tohoto POD. Stávající OÚ by pak mohl sloužit 

spolkům (navázání na činnost Domečku Hořovice), knihovně, poště,… Vznikl by tak jakýsi 

„Spolkový dům“. Přestavba budovy kina by předpokládala zachování sálu. Ovšem s rovnou 

podlahou s mobilním hledištěm, aby tak vznikl víceúčelový sál s rozmanitějším způsobem 

využití. Došlo by tak ke vzniku více pater uvnitř budovy. Nabízí se i vytvoření podkroví po 

zastřešení sedlovou střechou, která by více respektovala vzhled obce a ráz krajiny. Za úvahu 

stojí i zapojení objektu Špejcharu do tohoto projektu.  

Páteřní komunikace v Litni bychom neměli financovat ze svého. Jsou v majetku kraje a měly 

být generálně rekonstruovány krajem už před několika roky nákladem 40milionů korun. 

Jednalo se o pouze část komunikace (asi polovinu). Od její opravy se ustoupilo kvůli plánované 

výstavbě kanalizace. Proto bych trval v současné situaci na pouhém zazáplatování a budoucí 

generální rekonstrukci v plném rozsahu. Na tyto opravy lze také čerpat evropské dotace ve 

výši až 90% celkové investice. To všechno v koordinaci se Středočeským krajem, který by měl 

poskytnout spoluúčast. 
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